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      RADA MIEJSKA w ŚREMIE 
      ul. Plac 20 Października 1 
                63 – 100 Śrem 

        PAOOR.0002.8.2023.KZ 
 

PROTOKÓŁ NR XLIX/2023 
z XLIX sesji Rady Miejskiej w Śremie 

 
Obrady rozpoczęto 12 grudnia 2023 r. o godz. 11:00, a zakończono 

o godz. 13:40 tego samego dnia w s. 24 Urzędu Miejskiego w Śremie. 
W posiedzeniu wzięło udział 21 radnych. 
(Lista obecności stanowi załącznik nr 1 do protokołu) 
 
Ponadto w sesji uczestniczyli: 

1. Baum Sławomir – Radca Prawny, 
2. Bednarowicz Katarzyna – Naczelnik PPS, 
3. Brukarczyk Hanna – Sekretarz Gminny Śrem, 
4. Edwarczyk Bartosz – Naczelnik PAK, 
5. Edwarczyk Marta – Zastępca Naczelnika PSO, 
6. Jabłońska Barbara – Naczelnik PEU, 
7. Lewandowski Adam – Burmistrz Śremu, 
8. Lewandowski Krzysztof – Skarbnik Gminy Śrem, 
9. Mielcarek Robert – Naczelnik PRK, 
10. Świdurska Maria – Kierownik Ośrodka Pomocy Społecznej w Śremie 

(OPS), 
11. Tomczak Donat – Naczelnik PSG, 
12. Wasielewski Szymon – Naczelnik PRI, 
13. Żeleźny Bartosz – Zastępca Burmistrza Śremu, 
14. Mieszkańcy,  
15. Przedstawiciele lokalnych mediów. 

 
(Zawiadomienia o sesji Rady, ogłoszenie, stanowią załącznik nr 2 do protokołu) 
 
Ad. 1. Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad. 
 Przewodnicząca Rady Miejskiej w Śremie - Katarzyna Sarnowska, 
otwierając XLIX sesję Rady Miejskiej, powitała Radnych, Burmistrzów, Panią 
Sekretarz, Pana Skarbnika, pracowników Urzędu, Panią Kierownik OPS, 
przybyłych na sesję gości oraz przedstawicieli lokalnych mediów i wszystkich 
biorących udział w sesji on-line. 
 W dalszej kolejności stwierdziła, że na sali jest obecnych 21 radnych, 
a więc Rada jest władna do podejmowania prawomocnych decyzji. 
  Następnie poinformowała, że obrady Rady są transmitowane 
i udostępniane w Biuletynie Informacji Publicznej oraz na stronie internetowej 
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gminy, w związku z tym poprosiła o niewypowiadanie nazwisk czy informacji, 
które mogłyby w jakikolwiek sposób naruszyć dobra osobiste osób trzecich. Dane 
osobowe są chronione zgodnie z rozporządzeniem o ochronie danych 
osobowych z dnia 27 kwietnia 2016 roku i ich podanie bez wyrażenia zgody przez 
osobę zainteresowaną jest zagrożone karami przewidzianymi w rozporządzeniu. 
 
 
Ad. 2. Przedstawienie porządku obrad. 

Przewodnicząca Rady Miejskiej w Śremie – Katarzyna Sarnowska 
poinformowała, że porządek obrad został radnym przekazany drogą 
elektroniczną wraz z zawiadomieniem o posiedzeniu. Następnie zapytała, 
czy są propozycje zmiany porządku obrad? 

Radni nie zgłosili propozycji zmian do porządku obrad. 
 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad. 
2. Przedstawienie porządku obrad. 
3. Przyjęcie protokołu z XLVIII sesji Rady Miejskiej w Śremie. 
4. Rozpatrzenie projektów uchwał: 

a) w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 
Śrem na lata 2024 – 2035; 

b) w sprawie uchwały budżetowej gminy Śrem na 2024 rok; 
c) zmieniającego uchwałę w sprawie określenia szczegółowych 

warunków przyznawania i odpłatności za usługi opiekuńcze 
i specjalistyczne usługi opiekuńcze z wyłączeniem specjalistycznych 
usług opiekuńczych dla osób z zaburzeniami psychicznymi 
oraz szczegółowych warunków częściowego lub całkowitego 
zwolnienia od opłat, jak również trybu ich pobierania; 

d) w sprawie zasad zwrotu wydatków w zakresie dożywiania w formie 
posiłku albo świadczenia rzeczowego w postaci produktów 
żywnościowych dla osób objętych wieloletnim rządowym 
programem „Posiłek w szkole i w domu” na lata 2024-2028; 

e) w sprawie podwyższenia kryterium dochodowego uprawniającego 
do przyznania nieodpłatnie pomocy w zakresie dożywiania w formie 
świadczenia pieniężnego na zakup posiłku lub żywności dla osób 
objętych wieloletnim rządowym programem „Posiłek w szkole 
i w domu” na lata 2024-2028; 

f) w sprawie ustanowienia wieloletniego gminnego programu 
osłonowego w zakresie udzielenia pomocy w formie posiłku dla 
dzieci i młodzieży w ramach wieloletniego rządowego programu 
„Posiłek w szkole i w domu” na lata 2024-2028; 
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g) w sprawie miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego 
obszaru „Góra – północ”; 

h) w sprawie miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego 
w obrębach: Dąbrowa, Binkowo, Ostrowo, Pełczyn, Mórka i Śrem; 

i) w sprawie miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego 
terenu pod prowadzenie działalności komunalnej w Śremie; 

j) zmieniającego uchwałę w sprawie miejscowego planu 
zagospodarowania przestrzennego południowej części wsi Psarskie, 

k) w sprawie zniesienia ochrony z trzech drzew wchodzących w skład 
pomnika przyrody „Aleja platanowa w Psarskiem”; 

l) w sprawie „Programu ochrony środowiska dla gminy Śrem na lata 
2023-2026 z perspektywą do roku 2030”; 

m) w sprawie nadania nazwy ulicy Nagietkowej we wsi Zbrudzewo; 
n) w sprawie nadania nazwy ulicy Szafranowej we wsi Zbrudzewo; 
o) w sprawie zmiany przebiegu ulicy Arachidowej we wsi Zbrudzewo; 
p) w sprawie wyrażenia zgody na dokonanie darowizny nieruchomości 

położonych w Śremie przy ul. Adama Mickiewicza na rzecz powiatu 
śremskiego; 

r) zmieniającego uchwałę w sprawie uchwały budżetowej gminy Śrem 
na 2023 rok; 

s) zmieniającego uchwałę w sprawie uchwalenia Wieloletniej 
Prognozy Finansowej Gminy Śrem na lata 2023 – 2033; 

t) w sprawie ustalenia wykazu wydatków niewygasających; 
u) w sprawie obniżenia średniej ceny skupu żyta dla celu obliczania 

podatku rolnego; 
w) w sprawie przyjęcia i realizacji „Planu Zrównoważonej Mobilności 

dla Metropolii Poznań do 2040 roku”. 
5. Raport z realizacji „Programu ochrony środowiska dla gminy Śrem 

na lata 2019-2022 z perspektywą na lata 2023 – 2026” w latach 2021-
2022. 

6. Sprawozdanie z realizacji zadań w zakresie objętym Uchwałą 
Nr 361/XLI/09 Rady Miejskiej w Śremie z dnia 29 października 2009 r. 
w sprawie zasad gospodarowania nieruchomościami stanowiącymi 
własność gminy Śrem. 

7. Zatwierdzenie planu pracy Rady i planu pracy/kontroli Komisji 
Rewizyjnej do końca kwietnia 2024 r. oraz przyjęcie planów pracy 
stałych Komisji Rady do końca kwietnia 2024 roku. 

8. Sprawozdanie Burmistrza z działalności w okresie międzysesyjnym. 
9. Interpelacje i zapytania radnych, wolne głosy. 
10. Zamknięcie sesji. 
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Ad. 3. Przyjęcie protokołu z XLVIII sesji Rady Miejskiej w Śremie. 
Przewodnicząca Rady - Katarzyna Sarnowska poinformowała, że protokół 

z XLVIII sesji Rady Miejskiej w Śremie był wyłożony do wglądu w Zespole Obsługi 
Rady. Do protokołu nie zgłoszono uwag. 

W związku z powyższym stwierdziła, że protokół zostaje przez Radę 
przyjęty bez odczytywania. 

 
 
Ad. 4. Rozpatrzenie projektów uchwał Rady: 
 

a) w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Śrem 
na lata 2024 – 2035. 

Skarbnik, Krzysztof Lewandowski, zreferował projekt uchwały. Zgłosił 
również autopoprawki do załącznika nr 1 oraz 2 projektu uchwały. 
(Autopoprawki stanowią załącznik nr 3 do protokołu) 

Następnie dodał, że RIO w Poznaniu wyraziła pozytywną opinię o projekcie 
wieloletniej prognozy finansowej Gminy Śrem na lata 2024-2035. (Opinia RIO 
stanowi załącznik nr 4 do protokołu).  
 

Przewodnicząca Rady otworzyła dyskusję w tym punkcie posiedzenia. 
Dyskusji nie podjęto. 
 
Opinie Komisji w sprawie projektu uchwały: 
➢ Przewodniczący Komisji Komunalnej i Rozwoju – Piotr Rojek 

poinformował, że projekt uchwały Komisja zaopiniowała pozytywnie. 
➢ Przewodniczący Komisji Oświaty, Kultury i Sportu – Piotr Rojek 

poinformował, że projekt uchwały Komisja zaopiniowała pozytywnie. 
➢ Przewodniczący Komisji Wsi i Samorządu – Krzysztof Lewandowski 

poinformował, że projekt uchwały Komisja zaopiniowała pozytywnie. 
➢ Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej – Żaneta Koch poinformowała, 

że projekt uchwały Komisja zaopiniowała pozytywnie. 
➢ Przewodnicząca Komisji Budżetowej – Barbara Ratajczak poinformowała, 

że projekt uchwały Komisja zaopiniowała pozytywnie. 
➢ Przewodniczący Komisji Pomocy Społecznej, Ochrony Zdrowia 

i Środowiska – Zdzisław Żeleźny poinformował, że projekt uchwały 
Komisja zaopiniowała pozytywnie. 

 
Głosowanie w sprawie podjęcia uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletniej 

Prognozy Finansowej Gminy Śrem na lata 2024 – 2035. 
WYNIKI: ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 6, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 
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Wyniki imienne: Marek Basaj (WSTRZYMUJĘ SIĘ), Tomasz Jakuszek (ZA), Żaneta 
Koch (ZA), Mariusz Kociemba (ZA), Artur Konon (ZA), Krzysztof Lewandowski 
(ZA), Andrzej Mieloszyński (ZA), Piotr Mulkowski (WSTRZYMUJĘ SIĘ), Robert 
Piątek (ZA), Barbara Ratajczak (ZA), Piotr Rojek (ZA), Katarzyna Sarnowska (ZA), 
Nina Stępa (ZA), Cezary Strzelec (WSTRZYMUJĘ SIĘ), Edward Szczepański (ZA), 
Martyna Wachowiak (ZA), Rafał Wachowiak (WSTRZYMUJĘ SIĘ), Lilianna Wąsik 
(ZA), Grzegorz Wiśniewski (WSTRZYMUJĘ SIĘ), Tomasz Wojna (WSTRZYMUJĘ 
SIĘ), Zdzisław Żeleźny (ZA) 
 
Uchwała Nr 562/ XLIX /2023 większością głosów „ZA” została podjęta. 
(Uchwała Nr 562/ XLIX /2023 stanowi załącznik nr 5 do protokołu) 
 
 

b) w sprawie uchwały budżetowej gminy Śrem na 2024 rok. 
Burmistrz Adam Lewandowski, zreferował projekt uchwały. 

 
Następnie Skarbnik, Krzysztof Lewandowski poinformował, że projekt 

uchwały budżetowej został pozytywnie zaopiniowany przez wszystkie stałe 
Komisje Rady Miejskiej w Śremie.  

Poinformował również, że RIO w Poznaniu wyraziła pozytywną opinię 
z uwagą zawartą w pkt II.10 uzasadnienia, o projekcie budżetu. Następnie 
odczytał treść opinii RIO. (Opinia RIO o budżecie oraz deficycie stanowią 
załącznik nr 6 i 7 do protokołu) 

W dalszej kolejności Skarbnik odczytał stanowisko Burmistrza w sprawie 
opinii RIO. (Stanowisko stanowi załącznik nr 8 do protokołu). 

Zgłosił również autopoprawki do projektu uchwały dotyczące § 2 pkt. 1 i 2 
uchwały oraz załączników do uchwały. (Autopoprawki stanowią załącznik nr 9 
do protokołu) 
 

Przewodnicząca Rady otworzyła dyskusję nad zgłoszonymi 
autopoprawkami. 
Dyskusji nie podjęto. 
 

Przystąpiono do głosowania w sprawie autopoprawek do projektu 
uchwały budżetowej gminy Śrem na 2024 rok. 
wyniki: ZA: 19, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 2, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 
Wyniki imienne: Marek Basaj (WSTRZYMUJĘ SIĘ), Tomasz Jakuszek (ZA), Żaneta 
Koch (ZA), Mariusz Kociemba (ZA), Artur Konon (ZA), Krzysztof Lewandowski 
(ZA), Andrzej Mieloszyński (ZA), Piotr Mulkowski (ZA), Robert Piątek (ZA), 
Barbara Ratajczak (ZA), Piotr Rojek (ZA), Katarzyna Sarnowska (ZA), Nina Stępa 
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(ZA), Cezary Strzelec (ZA), Edward Szczepański (ZA), Martyna Wachowiak (ZA), 
Rafał Wachowiak (ZA), Lilianna Wąsik (ZA), Grzegorz Wiśniewski (WSTRZYMUJĘ 
SIĘ), Tomasz Wojna (ZA), Zdzisław Żeleźny (ZA) 
Autopoprawki większością głosów „ZA” zostały przyjęte. 
 

Następnie Przewodnicząca otworzyła dyskusję nad całością projektu 
uchwały w sprawie uchwały budżetowej gminy Śrem na 2024 rok. 
W dyskusji głos zabrali: 
Radny Grzegorz Wiśniewski wskazał, że wydatki majątkowe będą realizowane 
za blisko 50 mln zł, ale prawie za 19 mln zł będzie sprzedawany majątek gminny 
w postaci nieruchomości. W zawiązku z powyższym zapytał, jak bardzo realna 
jest sprzedaż majątku, w szczególności sprzedaż działki przy ul. Kajetańczyka 
za 15 mln zł oraz w przypadku nie sprzedaży tych nieruchomości, z których 
inwestycji planuje się zrezygnować? 
Burmistrz Adam Lewandowski odpowiedział, że jest przygotowany bilans 
w postaci emisji obligacji. Nie ma rankingu inwestycji, założenie jest, 
by zrealizować wszystkie. Z rynku nieruchomości są informacje, 
że zainteresowanie gruntem jest, a nawet niektóre firmy będą przeprowadzały 
badania geologiczne. W przypadku gdy nie dojdzie do sprzedaży działki, jest 
zabezpieczenie w postaci emisji obligacji komunalnych. Natomiast jeżeli 
nie powiodą się mniejsze sprzedaże, to też nie planuje się zmian w zakresie 
realizacji inwestycji.   
Radny Piotr Mulkowski zapytał o wnioski, które składał do budżetu dot. budowy 
chodników przy ul. Tatarkiewicza i Gierymskiego, ponieważ w ubiegłym roku 
otrzymał informację, że w miarę możliwości będzie przeprowadzony remont 
chodników natomiast w tym roku odpowiedź była, że nie zaplanowano środków 
na budowę chodników. W związku z powyższym zapytał, czy będzie to w końcu 
remont chodników, czy budowa? 
Burmistrz Adam Lewandowski odpowiedział, że remont. Natomiast przy 
ul. Kantora i Tetmajera gmina skupi się na budowie dróg. 
Radny Piotr Mulkowski dodał, że w okolicach ul Gierymskiego mieszka od 1996 
r. i nie ma tam chodników, więc z remontem będzie kłopot, ponieważ nawet 
jeżeli kiedyś był tam osadzony krawężnik i lampy to raczej kwestie związane 
z dokumentacją są nieaktualne. Natomiast jeżeli chodzi o budowę ul. Tetmajera 
i Kantora, to czy kwota 700 tys. zł jest przeznaczona na zakończenie, 
czy rozpoczęcie inwestycji? 
Burmistrz Adam Lewandowski odpowiedział, że jest to kwota na rozpoczęcie 
inwestycji. Wszystko będzie zależało od tego, jakie będą efekty zabiegania 
o środki zewnętrzne. 
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Radny Piotr Mulkowski zapytał, co kieruje decyzjami, że pewne inwestycje 
są robione do końca (jak np. ulica Parkowa, która będzie prowadziła tylko 
do jednego prywatnego odbiorcy), a inne są tylko rozpoczynane 
(tak jak ul. Kantora i Tetmajera)? Dodał, że nie byłoby takich wątpliwości, jeżeli 
istniałby harmonogram inwestycji na lata, a tak przy okazji budżetu, niektórzy 
mieszkańcy dowiadują się, że „na gwiazdkę” otrzymali prezent w postaci budowy 
chodnika, drogi itp. 
Burmistrz Adam Lewandowski odpowiedział, że również chciałby, aby wszystko 
było wiadomo z wyprzedzeniem, jednak każda decyzja jest obarczona ryzykiem. 
Po analizie stwierdzono, że ta przestrzeń miasta została do zagospodarowania 
w zakresie dróg i dlatego wygospodarowano 700 tys. zł na rozpoczęcie działań. 
Dodał, że ma nadzieję, iż starania o dodatkowe środki dadzą efekt w postaci 
wybudowania całości dróg. Natomiast jeżeli chodzi o ulice Parkową, to zawsze 
się zdarza, że ktoś wykłada ogromne pieniądze na terenie gminy tak jak 
budowane centrum rekreacji i rehabilitacji. Droga i tak musiałaby zostać 
wybudowana ze względu, iż planowana jest tam duża ferma fotowoltaiczna. 
Gdyby nie została wybudowana to jedyną alternatywną drogą dojazdową byłby 
przejazd przez stadion, na co nie można pozwolić, chociażby ze względu 
na bezpieczeństwo. 
Radny Marek Basaj poprosił, by Burmistrz przybliżył temat ścieżek rowerowych. 
Zapytał również, czy środki dla OSP były uzgadniane z Zarządem Miejsko-
Gminnym OSP oraz czy jest możliwość zwiększenia środków w ciągu roku? 
Poinformował, że 3 lub 4 rok dotacja na zadania zlecone opiewa na kwotę 220 
tys. zł, a z Jego informacji uzyskanych od strażaków wynika, że środki na ten rok 
zostały już wykorzystane i część rachunków będzie musiała być zapłacona 
w styczniu z dotacji na rok 2024 r. 
Burmistrz Adam Lewandowski odpowiedział, że wpłynął wniosek od OSP Dalewo 
o zakup samochodu, inne wnioski nie wpłynęły. W najbliższy czwartek ma odbyć 
się spotkanie z kilkoma jednostkami OSP w sprawie zakupu dronów, które mają 
dać możliwość zwiększenia systemu bezpieczeństwa.  Dlatego też w budżecie 
dokonano zmiany zapisu, że środki zostaną przeznaczone nie tylko na zakup 
samochodu a ogólnie na wyposażenie. Dodał, że należy pamiętać, iż budżet 
nie jest z gumy. Natomiast jeżeli w ciągu roku wystąpi jakaś wyjątkowa sytuacja, 
to na pewno gmina zareaguje. Poinformował również, że 500 tys. zł, które jest 
zaplanowane na ścieżki rowerowe, jest to wkład własny i jeżeli Radni przyjmą 
uchwałę dot. Planu Mobilności Metropolii, da on możliwość pozyskiwania 
dodatkowych środków na budowę ścieżek. Dodał, że pierwsza planowana jest 
ścieżka od ulicy Piłsudskiego w kierunku ulicy Szkolnej, rozpatrywana jest jeszcze 
ścieżka m.in. od Tropicany w kierunku Grzymysławia. 
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Radny Tomasz Jakuszek zapytał, o budowę osiedla wodorowego przy ul. Farnej, 
jakie będą koszty utrzymania i funkcjonowania instalacji w następnych latach? 
Burmistrz Adam Lewandowski odpowiedział, ok. 10 mln zł gmina pozyskała 
z dwóch źródeł zewnętrznych i są one przeznaczone na przygotowanie 
inwestycji, czyli m.in. na projekty budowlane oraz technologiczne.  W trakcie 
realizacji projektu, aż do momentu uzyskania pozwolenia na budowę cały czas 
gmina zabiega o kolejne fundusze, które będą przeznaczone na prace 
wykonawcze. Natomiast jeżeli chodzi o przyszłościowe utrzymanie osiedla, 
to według szacunków nie będzie się ono znacząco różniło (+/- 20%) 
od utrzymania osiedli takich jak np. przy ul. Żurawiej. Wykorzystane zostaną 
nowości technologiczne m.in. wodór pozyskiwany z elektrolizy 
wód podziemnych wspomagany przez pompę ciepła oraz fotowoltaikę, 
co znacząco obniży koszty ciepła. W kwietniu powinno być już możliwe 
przedstawienie pełnych założeń projektowych technologicznych 
oraz budowlanych. Liczmy, że na budowę tego osiedla uda się pozyskać łącznie 
92% potrzebnych środków finansowych. Realizacja planowana jest na II kwartał 
2025 roku. 
Radny Cezary Strzelec na początku poinformował, że na potrzeby wypowiedzi 
będzie zaokrąglał kwoty. Zwrócił uwagę, że kwota ze sprzedaży nieruchomości 
to 18,5 mln zł, a wydatki majątkowe 49 mln zł, więc jeżeli odejmie się te kwoty, 
to zostaje już tylko 30 mln zł. Dodał, że kwota sprzedaży nieruchomości 
względem wydatków majątkowych to ok. 37%, co budzi Jego niepokój. Gmina, 
czyli zarówno miasto, jak i obszary wiejskie są urbanizowane, w związku z tym 
jest potrzeba budowania dróg publicznych (na które zaplanowano ok. 12 mln zł), 
więc jeżeli nie zostanie uzyskana kwota ze sprzedaży nieruchomości, która 
przewyższa środki na budowę dróg, wtedy potrzeba będzie emisji obligacji, 
co budzi Jego niepokój. Zwrócił także uwagę, że działka gminna przy 
ul. Kajetańczyka może w chwili bieżącej nie jest gminie potrzebna, jednak 
jak wspomniał wcześniej, gmina się urbanizuje i może się okazać, że za 10, 15 czy 
20 lat, będzie inaczej. Dodał, że w poprzedniej kadencji opozycja zwracała 
uwagę, że sprzedaż działek tj. stadion przy ul. Zamenhoff czy hotel w Parku 
im. Powstańców Wlkp. nie jest dobrym rozwiązaniem, bo są to działki 
strategiczne, dlatego sprzedaż gruntu przy ul. Kajetańczyka budzi Jego niepokój, 
gdyż jest to działka z bardzo dużym potencjałem. 
Burmistrz Adam Lewandowski odpowiedział, że każdy, kto zna się 
na zarządzaniu, wie dobrze, że wszystko obarczone jest ryzykiem, a rzecz w tym, 
by tym ryzykiem dobrze zarządzać. Dodał, że Pan Radny ma rację, że Śrem 
się urbanizuje dlatego też usługi oraz handel muszą się rozwijać, bo jest 
to związane z urbanizacją. Nie ma możliwości wyłącznie budowania mieszkań 
czy dróg. Muszą rozwijać się elementy infrastruktury urbanizacyjnej.  Warto 
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zauważyć, że z centrum handlowego przy ul. Zamenhofa, korzysta bardzo duża 
ilość osób.  
Radny Tomasz Jakuszek zauważył, że w wydatkach dot. kultury fizycznej 
zaplanowano zakup usług na kwotę ponad 7 mln zł w kontekście obsługi 
obiektów sportowych, a w latach poprzednich, gdy był prywatny zarządca, 
to kwota ta była prawie 10-krotnie niższa. Zapytał, czy w przyszłym roku również 
planowane są wydatki w wysokości ok. 6 mln zł na obsługę tych obiektów, czy też 
kwota jest przewidziana większa z tytułu inflacji? Poprosił również 
o wyszczególnienie planów promocyjnych na przyszły rok? 
Burmistrz Adam Lewandowski odpowiedział, że jeżeli chodzi o promocję, 
to gmina nie wydaje środków na gadżety, a na zarządzanie komunikacją 
społeczną oraz cyfryzację. Jedyne śremskie gadżety, które są zakupywane 
to koszulki oraz torby. Natomiast jeżeli chodzi o zarządzanie obiektami 
sportowymi, to stwierdził, że nie ma co porównywać efektów pracy poprzedniej 
firmy z tym, co się teraz dzieje. Wystarczy zwrócić uwagę, jak teraz wygląda 
stadion, nawierzchnia boisk czy plaża. Druga sprawa to, aby utrzymać obiekt 
Śremskiego Sportu, to miesięcznie opłata za prąd wynosi ponad 200 tys. zł. 
Inflacja w skali najniższej jest brana pod uwagę w planowaniu wydatków 
utrzymaniowych. Zwrócił też uwagę, że na utrzymanie tych wszystkich obiektów 
pracuje przeszło 40 osób, którzy też od stycznia będą musieli mieć zwiększone 
wynagrodzenie w związku z podniesieniem płacy minimalnej.  
Radny Grzegorz Wiśniewski zapytał, czy środki na budowę dróg gminnych zostały 
racjonalnie oszacowane, ponieważ kilka miesięcy temu na jednej z komisji 
Naczelnik PRI, przedstawiał stawki budowy dróg i analizując wypowiedź 
Naczelnika, a kwoty zaplanowane w budżecie to mało realne jest zrealizowane 
części pozycji, chyba że będzie to tylko rozpoczęcie inwestycji? 
Burmistrz Adam Lewandowski odpowiedział, że chciałby, aby można było 
zaplanować na budowę każdej drogi pełną potrzebną kwotę, nawet z 10% 
rezerwą, jednak tak się nie da. Dodał, że jeżeli Radni uchwalają budżet, 
to traktuje to jako zobowiązanie i dąży do tego, żeby w pełni je zrealizować.  
Dyskusję zakończono. 
 

Głosowanie w sprawie podjęcia uchwały w sprawie uchwały budżetowej 
gminy Śrem na 2024 rok wraz z autopoprawkami. 
WYNIKI: ZA: 15, PRZECIW: 1, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 5, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 
Wyniki imienne: Marek Basaj (WSTRZYMUJĘ SIĘ), Tomasz Jakuszek (ZA), Żaneta 
Koch (ZA), Mariusz Kociemba (ZA), Artur Konon (ZA), Krzysztof Lewandowski 
(ZA), Andrzej Mieloszyński (ZA), Piotr Mulkowski (WSTRZYMUJĘ SIĘ), Robert 
Piątek (ZA), Barbara Ratajczak (ZA), Piotr Rojek (ZA), Katarzyna Sarnowska (ZA), 
Nina Stępa (ZA), Cezary Strzelec (PRZECIW), Edward Szczepański (ZA), Martyna 
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Wachowiak (ZA), Rafał Wachowiak (WSTRZYMUJĘ SIĘ), Lilianna Wąsik (ZA), 
Grzegorz Wiśniewski (WSTRZYMUJĘ SIĘ), Tomasz Wojna (WSTRZYMUJĘ SIĘ), 
Zdzisław Żeleźny (ZA) 
 
Uchwała Nr 563/ XLIX /2023 większością głosów „ZA” została podjęta. 
(Uchwała Nr 563/ XLIX /2023 stanowi załącznik nr 10 do protokołu) 
 
 

Przewodnicząca Rady pogratulował Panu Burmistrzowi podjęcia budżetu 
na 2024 rok i ogłosiła 10 minutową przerwę 
 

Salę obrad opuścili: Radny Piotr Mulkowski oraz Radny Robert Piątek. 
Po ponownym sprawdzeniu kworum na sali zostało 19 Radnych, w związku 
z czym Rada jest władna do podejmowania prawomocnych decyzji. 
 
 

c) zmieniającego uchwałę w sprawie określenia szczegółowych warunków 
przyznawania i odpłatności za usługi opiekuńcze i specjalistyczne usługi 
opiekuńcze z wyłączeniem specjalistycznych usług opiekuńczych 
dla osób z zaburzeniami psychicznymi oraz szczegółowych warunków 
częściowego lub całkowitego zwolnienia od opłat, jak również trybu 
ich pobierania. 

Kierownik OPS, Maria Świdurska, zreferowała projekt uchwały.  
 

Następnie Przewodnicząca Rady otworzyła dyskusję w tym punkcie 
posiedzenia. 
Dyskusji nie podjęto.  
 

Przewodniczący Komisji Pomocy Społecznej, Ochrony Zdrowia 
i Środowiska – Zdzisław Żeleźny poinformował, że projekt uchwały Komisja 
zaopiniowała pozytywnie. 
 

Przewodnicząca Rady zarządziła głosowanie w sprawie podjęcia ww. 
uchwały. 
Wyniki: ZA: 19, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 
Wyniki imienne: Marek Basaj (ZA), Tomasz Jakuszek (ZA), Żaneta Koch (ZA), 
Mariusz Kociemba (ZA), Artur Konon (ZA), Krzysztof Lewandowski (ZA), Andrzej 
Mieloszyński (ZA), Piotr Mulkowski (NIEOBECNI), Robert Piątek (NIEOBECNI), 
Barbara Ratajczak (ZA), Piotr Rojek (ZA), Katarzyna Sarnowska (ZA), Nina Stępa 
(ZA), Cezary Strzelec (ZA), Edward Szczepański (ZA), Martyna Wachowiak (ZA), 



11 
 

Rafał Wachowiak (ZA), Lilianna Wąsik (ZA), Grzegorz Wiśniewski (ZA), Tomasz 
Wojna (ZA), Zdzisław Żeleźny (ZA) 
 
Uchwała Nr 564/ XLIX /2023 jednogłośnie została podjęta. 
(Uchwała Nr 564/ XLIX /2023 stanowi załącznik nr 11 do protokołu) 
 
 

d) w sprawie zasad zwrotu wydatków w zakresie dożywiania w formie 
posiłku albo świadczenia rzeczowego w postaci produktów 
żywnościowych dla osób objętych wieloletnim rządowym programem 
„Posiłek w szkole i w domu” na lata 2024-2028, 

Kierownik OPS, Maria Świdurska, zreferowała projekt uchwały.  
 

Następnie Przewodnicząca Rady otworzyła dyskusję w tym punkcie 
posiedzenia. 
Dyskusji nie podjęto.  
 

Przewodniczący Komisji Pomocy Społecznej, Ochrony Zdrowia i 
Środowiska – Zdzisław Żeleźny poinformował, że projekt uchwały Komisja 
zaopiniowała pozytywnie. 
 

Przewodnicząca Rady zarządziła głosowanie w sprawie podjęcia ww. 
uchwały. 
Wyniki: ZA: 19, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 
Wyniki imienne: Marek Basaj (ZA), Tomasz Jakuszek (ZA), Żaneta Koch (ZA), 
Mariusz Kociemba (ZA), Artur Konon (ZA), Krzysztof Lewandowski (ZA), Andrzej 
Mieloszyński (ZA), Piotr Mulkowski (NIEOBECNI), Robert Piątek (NIEOBECNI), 
Barbara Ratajczak (ZA), Piotr Rojek (ZA), Katarzyna Sarnowska (ZA), Nina Stępa 
(ZA), Cezary Strzelec (ZA), Edward Szczepański (ZA), Martyna Wachowiak (ZA), 
Rafał Wachowiak (ZA), Lilianna Wąsik (ZA), Grzegorz Wiśniewski (ZA), Tomasz 
Wojna (ZA), Zdzisław Żeleźny (ZA) 
 
Uchwała Nr 565/ XLIX /2023 jednogłośnie została podjęta. 
(Uchwała Nr 565/ XLIX /2023 stanowi załącznik nr 12 do protokołu) 
 
 

e) w sprawie podwyższenia kryterium dochodowego uprawniającego 
do przyznania nieodpłatnie pomocy w zakresie dożywiania w formie 
świadczenia pieniężnego na zakup posiłku lub żywności dla osób 
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objętych wieloletnim rządowym programem „Posiłek w szkole 
i w domu” na lata 2024-2028. 

Kierownik OPS, Maria Świdurska, zreferowała projekt uchwały. Zgłosiła 
również autopoprawkę dot. zmiany podstawy prawnej art. 8 ust. 2- ustawy 
o pomocy społecznej. (Autopoprawka stanowi załącznik nr 13 do protokołu) 
 

Następnie Przewodnicząca Rady otworzyła dyskusję w tym punkcie 
posiedzenia. 
Dyskusji nie podjęto.  
 

Przewodniczący Komisji Pomocy Społecznej, Ochrony Zdrowia 
i Środowiska – Zdzisław Żeleźny poinformował, że projekt uchwały Komisja 
zaopiniowała pozytywnie. 
 

Przewodnicząca Rady zarządziła głosowanie w sprawie podjęcia 
ww. uchwały wraz z autopoprawką. 
Wyniki: ZA: 19, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 
Wyniki imienne: Marek Basaj (ZA), Tomasz Jakuszek (ZA), Żaneta Koch (ZA), 
Mariusz Kociemba (ZA), Artur Konon (ZA), Krzysztof Lewandowski (ZA), Andrzej 
Mieloszyński (ZA), Piotr Mulkowski (NIEOBECNI), Robert Piątek (NIEOBECNI), 
Barbara Ratajczak (ZA), Piotr Rojek (ZA), Katarzyna Sarnowska (ZA), Nina Stępa 
(ZA), Cezary Strzelec (ZA), Edward Szczepański (ZA), Martyna Wachowiak (ZA), 
Rafał Wachowiak (ZA), Lilianna Wąsik (ZA), Grzegorz Wiśniewski (ZA), Tomasz 
Wojna (ZA), Zdzisław Żeleźny (ZA) 
 
Uchwała Nr 566/ XLIX /2023 jednogłośnie została podjęta. 
(Uchwała Nr 566/ XLIX /2023 stanowi załącznik nr 14 do protokołu) 
 
 

f) w sprawie ustanowienia wieloletniego gminnego programu 
osłonowego w zakresie udzielenia pomocy w formie posiłku dla dzieci 
i młodzieży w ramach wieloletniego rządowego programu „Posiłek 
w szkole i w domu” na lata 2024-2028. 

Kierownik OPS, Maria Świdurska, zreferowała projekt uchwały. Zgłosiła 
również autopoprawkę dot. zmiany podstawy prawnej art 17 ust. 2 pkt 4 i art. 
110 ust. 10 ustawy o pomocy społecznej (Autopoprawka stanowi załącznik nr 13 
do protokołu) 
 

Następnie Przewodnicząca Rady otworzyła dyskusję w tym punkcie 
posiedzenia. 
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Dyskusji nie podjęto.  
 

Przewodniczący Komisji Pomocy Społecznej, Ochrony Zdrowia 
i Środowiska – Zdzisław Żeleźny poinformował, że projekt uchwały Komisja 
zaopiniowała pozytywnie. 
 
Przewodnicząca Rady zarządziła głosowanie w sprawie podjęcia ww. uchwały 
wraz z autopoprawką. 
Wyniki: ZA: 19, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 
Wyniki imienne: Marek Basaj (ZA), Tomasz Jakuszek (ZA), Żaneta Koch (ZA), 
Mariusz Kociemba (ZA), Artur Konon (ZA), Krzysztof Lewandowski (ZA), Andrzej 
Mieloszyński (ZA), Piotr Mulkowski (NIEOBECNI), Robert Piątek (NIEOBECNI), 
Barbara Ratajczak (ZA), Piotr Rojek (ZA), Katarzyna Sarnowska (ZA), Nina Stępa 
(ZA), Cezary Strzelec (ZA), Edward Szczepański (ZA), Martyna Wachowiak (ZA), 
Rafał Wachowiak (ZA), Lilianna Wąsik (ZA), Grzegorz Wiśniewski (ZA), Tomasz 
Wojna (ZA), Zdzisław Żeleźny (ZA) 
 
Uchwała Nr 567/ XLIX /2023 jednogłośnie została podjęta. 
(Uchwała Nr 567/ XLIX /2023 stanowi załącznik nr 15 do protokołu) 
 
 

g) w sprawie miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego 
obszaru „Góra – północ”. 

Naczelnik PPS, Katarzyna Bednarowicz, zreferowała projekt uchwały. 
Dodała, że do projektu nie zgłoszono uwag, a skutek finansowy jest dodatni - 
wynika on z wpływów z tytułu podatku od nieruchomości. 
 

Następnie Przewodnicząca Rady otworzyła dyskusję w tym punkcie 
posiedzenia. 
Dyskusji nie podjęto.  
 

Przewodniczący Komisji Komunalnej i Rozwoju – Piotr Rojek 
poinformował, że projekt uchwały Komisja zaopiniowała pozytywnie. 

Przewodniczący Komisji Wsi i Samorządu – Krzysztof Lewandowski 
poinformował, że projekt uchwały Komisja zaopiniowała pozytywnie. 
 

Przewodnicząca Rady zarządziła głosowanie w sprawie podjęcia 
ww. uchwały. 
Wyniki: ZA: 19, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 
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Wyniki imienne: Marek Basaj (ZA), Tomasz Jakuszek (ZA), Żaneta Koch (ZA), 
Mariusz Kociemba (ZA), Artur Konon (ZA), Krzysztof Lewandowski (ZA), Andrzej 
Mieloszyński (ZA), Piotr Mulkowski (NIEOBECNI), Robert Piątek (NIEOBECNI), 
Barbara Ratajczak (ZA), Piotr Rojek (ZA), Katarzyna Sarnowska (ZA), Nina Stępa 
(ZA), Cezary Strzelec (ZA), Edward Szczepański (ZA), Martyna Wachowiak (ZA), 
Rafał Wachowiak (ZA), Lilianna Wąsik (ZA), Grzegorz Wiśniewski (ZA), Tomasz 
Wojna (ZA), Zdzisław Żeleźny (ZA) 
 
Uchwała Nr 568/ XLIX /2023 jednogłośnie została podjęta. 
(Uchwała Nr 568/ XLIX /2023 stanowi załącznik nr 16 do protokołu) 
 
 

h) w sprawie miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego 
w obrębach: Dąbrowa, Binkowo, Ostrowo, Pełczyn, Mórka i Śrem. 

Naczelnik PPS, Katarzyna Bednarowicz, zreferowała projekt uchwały. 
Dodała, że do projektu nie zgłoszono uwag, a skutek finansowy jest ujemny - 
wynika on m.in. z budowy sieci sanitarnej, wod.-kan. oraz budowy dróg. 
 

Następnie Przewodnicząca Rady otworzyła dyskusję w tym punkcie 
posiedzenia. 
Dyskusji nie podjęto.  
 

Przewodniczący Komisji Komunalnej i Rozwoju – Piotr Rojek 
poinformował, że projekt uchwały Komisja zaopiniowała pozytywnie. 

Przewodniczący Komisji Wsi i Samorządu – Krzysztof Lewandowski 
poinformował, że projekt uchwały Komisja zaopiniowała pozytywnie. 
 

Przewodnicząca Rady zarządziła głosowanie w sprawie podjęcia 
ww. uchwały. 
Wyniki: ZA: 18, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 
Wyniki imienne: Marek Basaj (ZA), Tomasz Jakuszek (ZA), Żaneta Koch (ZA), 
Mariusz Kociemba (ZA), Artur Konon (ZA), Krzysztof Lewandowski (ZA), Andrzej 
Mieloszyński (ZA), Piotr Mulkowski (NIEOBECNI), Robert Piątek (NIEOBECNI), 
Barbara Ratajczak (ZA), Piotr Rojek (ZA), Katarzyna Sarnowska (ZA), Nina Stępa 
(ZA), Cezary Strzelec (WSTRZYMUJĘ SIĘ), Edward Szczepański (ZA), Martyna 
Wachowiak (ZA), Rafał Wachowiak (ZA), Lilianna Wąsik (ZA), Grzegorz 
Wiśniewski (ZA), Tomasz Wojna (ZA), Zdzisław Żeleźny (ZA) 
 
Uchwała Nr 569/ XLIX /2023 większością głosów „ZA” została podjęta. 
(Uchwała Nr 569/ XLIX /2023 stanowi załącznik nr 17 do protokołu) 
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Salę obrad opuścił Radny Artur Konon. Po ponownym sprawdzeniu 
kworum na sali zostało 18 Radnych, w związku z czym Rada jest władna 
do podejmowania prawomocnych decyzji. 
 
 

i) w sprawie miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego 
terenu pod prowadzenie działalności komunalnej w Śremie. 

Naczelnik PPS, Katarzyna Bednarowicz, zreferowała projekt uchwały. 
Zgłosiła również autopoprawkę dot. dodania załącznika nr 2. (Autopoprawka 
stanowi załącznik nr 18 do protokołu). Dodała, że do projektu nie zgłoszono 
uwag, a skutek finansowy jest dodatni - wynika on z wpływów z tytułu podatku 
od nieruchomości. 
 

Następnie Przewodnicząca Rady otworzyła dyskusję w tym punkcie 
posiedzenia. 
Dyskusji nie podjęto.  
 

Przewodniczący Komisji Komunalnej i Rozwoju – Piotr Rojek 
poinformował, że projekt uchwały Komisja zaopiniowała pozytywnie. 
 

Przewodnicząca Rady zarządziła głosowanie w sprawie podjęcia ww. 
uchwały wraz z autopoprawką. 
Wyniki: ZA: 18, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 
Wyniki imienne: Marek Basaj (ZA), Tomasz Jakuszek (ZA), Żaneta Koch (ZA), 
Mariusz Kociemba (ZA), Artur Konon (NIEOBECNI), Krzysztof Lewandowski (ZA), 
Andrzej Mieloszyński (ZA), Piotr Mulkowski (NIEOBECNI), Robert Piątek 
(NIEOBECNI), Barbara Ratajczak (ZA), Piotr Rojek (ZA), Katarzyna Sarnowska (ZA), 
Nina Stępa (ZA), Cezary Strzelec (ZA), Edward Szczepański (ZA), Martyna 
Wachowiak (ZA), Rafał Wachowiak (ZA), Lilianna Wąsik (ZA), Grzegorz 
Wiśniewski (ZA), Tomasz Wojna (ZA), Zdzisław Żeleźny (ZA) 
 
Uchwała Nr 570/ XLIX /2023 jednogłośnie została podjęta. 
(Uchwała Nr 570/ XLIX /2023 stanowi załącznik nr 19 do protokołu) 
 
 

j) zmieniającego uchwałę w sprawie miejscowego planu 
zagospodarowania przestrzennego południowej części wsi Psarskie. 

Naczelnik PPS, Katarzyna Bednarowicz, zreferowała projekt uchwały. 
Dodała, że do projektu nie zgłoszono uwag, a skutek finansowy jest neutralny. 
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Następnie Przewodnicząca Rady otworzyła dyskusję w tym punkcie 

posiedzenia. 
W dyskusji głos zabrali: 
Radny Grzegorz Wiśniewski zapytał, czy zwiększenie obiektów handlowych z 100 
na 350 m2 jest pod jakiś konkretny podmiot gospodarczy? 
Naczelnik PPS, Katarzyna Bednarowicz odpowiedziała, że nie ma takiej wiedzy. 
Dyskusje zakończono. 
 

Przewodniczący Komisji Komunalnej i Rozwoju – Piotr Rojek 
poinformował, że projekt uchwały Komisja zaopiniowała pozytywnie. 

Przewodniczący Komisji Wsi i Samorządu – Krzysztof Lewandowski 
poinformował, że projekt uchwały Komisja zaopiniowała pozytywnie. 
 

Przewodnicząca Rady zarządziła głosowanie w sprawie podjęcia 
ww. uchwały. 
Wyniki: ZA: 17, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 
Wyniki imienne: Marek Basaj (ZA), Tomasz Jakuszek (ZA), Żaneta Koch (ZA), 
Mariusz Kociemba (ZA), Artur Konon (NIEOBECNI), Krzysztof Lewandowski (ZA), 
Andrzej Mieloszyński (ZA), Piotr Mulkowski (NIEOBECNI), Robert Piątek 
(NIEOBECNI), Barbara Ratajczak (ZA), Piotr Rojek (ZA), Katarzyna Sarnowska (ZA), 
Nina Stępa (ZA), Cezary Strzelec (WSTRZYMUJĘ SIĘ), Edward Szczepański (ZA), 
Martyna Wachowiak (ZA), Rafał Wachowiak (ZA), Lilianna Wąsik (ZA), Grzegorz 
Wiśniewski (ZA), Tomasz Wojna (ZA), Zdzisław Żeleźny (ZA) 
 
Uchwała Nr 571/ XLIX /2023 większością głosów „ZA” została podjęta. 
(Uchwała Nr 571/ XLIX /2023 stanowi załącznik nr 20 do protokołu) 
 
 

k) w sprawie zniesienia ochrony z trzech drzew wchodzących w skład 
pomnika przyrody „Aleja platanowa w Psarskiem”, 

Naczelnik PPS, Katarzyna Bednarowicz, zreferowała projekt uchwały.  
 

Następnie Przewodnicząca Rady otworzyła dyskusję w tym punkcie 
posiedzenia. 
Dyskusji nie podjęto.  
 

Przewodniczący Komisji Pomocy Społecznej, Ochrony Zdrowia 
i Środowiska – Zdzisław Żeleźny poinformował, że projekt uchwały Komisja 
zaopiniowała pozytywnie. 
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Przewodnicząca Rady zarządziła głosowanie w sprawie podjęcia ww. 

uchwały. 
Wyniki: ZA: 18, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 
Wyniki imienne: Marek Basaj (ZA), Tomasz Jakuszek (ZA), Żaneta Koch (ZA), 
Mariusz Kociemba (ZA), Artur Konon (NIEOBECNI), Krzysztof Lewandowski (ZA), 
Andrzej Mieloszyński (ZA), Piotr Mulkowski (NIEOBECNI), Robert Piątek 
(NIEOBECNI), Barbara Ratajczak (ZA), Piotr Rojek (ZA), Katarzyna Sarnowska (ZA), 
Nina Stępa (ZA), Cezary Strzelec (ZA), Edward Szczepański (ZA), Martyna 
Wachowiak (ZA), Rafał Wachowiak (ZA), Lilianna Wąsik (ZA), Grzegorz 
Wiśniewski (ZA), Tomasz Wojna (ZA), Zdzisław Żeleźny (ZA) 
 
Uchwała Nr 572/ XLIX /2023 jednogłośnie została podjęta. 
(Uchwała Nr 572/ XLIX /2023 stanowi załącznik nr 21 do protokołu) 
 
 

l) w sprawie „Programu ochrony środowiska dla gminy Śrem na lata 
2023-2026 z perspektywą do roku 2030”. 

Naczelnik PPS, Katarzyna Bednarowicz, zreferowała projekt uchwały.  
 

Następnie Przewodnicząca Rady otworzyła dyskusję w tym punkcie 
posiedzenia. 
Dyskusji nie podjęto.  
 

Przewodniczący Komisji Pomocy Społecznej, Ochrony Zdrowia 
i Środowiska – Zdzisław Żeleźny poinformował, że projekt uchwały Komisja 
zaopiniowała pozytywnie. 
 

Przewodnicząca Rady zarządziła głosowanie w sprawie podjęcia ww. 
uchwały. 
Wyniki: ZA: 18, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 
Wyniki imienne: Marek Basaj (ZA), Tomasz Jakuszek (ZA), Żaneta Koch (ZA), 
Mariusz Kociemba (ZA), Artur Konon (NIEOBECNI), Krzysztof Lewandowski (ZA), 
Andrzej Mieloszyński (ZA), Piotr Mulkowski (NIEOBECNI), Robert Piątek 
(NIEOBECNI), Barbara Ratajczak (ZA), Piotr Rojek (ZA), Katarzyna Sarnowska (ZA), 
Nina Stępa (ZA), Cezary Strzelec (ZA), Edward Szczepański (ZA), Martyna 
Wachowiak (ZA), Rafał Wachowiak (ZA), Lilianna Wąsik (ZA), Grzegorz 
Wiśniewski (ZA), Tomasz Wojna (ZA), Zdzisław Żeleźny (ZA) 
 
Uchwała Nr 573/ XLIX /2023 jednogłośnie została podjęta. 
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(Uchwała Nr 573/ XLIX /2023 stanowi załącznik nr 22 do protokołu) 
 
 

m) w sprawie nadania nazwy ulicy Nagietkowej we wsi Zbrudzewo. 
Naczelnik PSG, Donat Tomczak, zreferował projekt uchwały.  

 
Następnie Przewodnicząca Rady otworzyła dyskusję w tym punkcie 

posiedzenia. 
Dyskusji nie podjęto.  
 

Przewodniczący Komisji Wsi i Samorządu – Krzysztof Lewandowski 
poinformował, że projekt uchwały Komisja zaopiniowała pozytywnie. 
 

Przewodnicząca Rady zarządziła głosowanie w sprawie podjęcia ww. 
uchwały. 
Wyniki: ZA: 18, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 
Wyniki imienne: Marek Basaj (ZA), Tomasz Jakuszek (ZA), Żaneta Koch (ZA), 
Mariusz Kociemba (ZA), Artur Konon (NIEOBECNI), Krzysztof Lewandowski (ZA), 
Andrzej Mieloszyński (ZA), Piotr Mulkowski (NIEOBECNI), Robert Piątek 
(NIEOBECNI), Barbara Ratajczak (ZA), Piotr Rojek (ZA), Katarzyna Sarnowska (ZA), 
Nina Stępa (ZA), Cezary Strzelec (ZA), Edward Szczepański (ZA), Martyna 
Wachowiak (ZA), Rafał Wachowiak (ZA), Lilianna Wąsik (ZA), Grzegorz 
Wiśniewski (ZA), Tomasz Wojna (ZA), Zdzisław Żeleźny (ZA) 
 
Uchwała Nr 574/ XLIX /2023 jednogłośnie została podjęta. 
(Uchwała Nr 574/ XLIX /2023 stanowi załącznik nr 23 do protokołu) 
 
 

n) w sprawie nadania nazwy ulicy Szafranowej we wsi Zbrudzewo. 
Naczelnik PSG, Donat Tomczak, zreferował projekt uchwały.  

 
Następnie Przewodnicząca Rady otworzyła dyskusję w tym punkcie 

posiedzenia. 
Dyskusji nie podjęto.  
 

Przewodniczący Komisji Wsi i Samorządu – Krzysztof Lewandowski 
poinformował, że projekt uchwały Komisja zaopiniowała pozytywnie. 
 

Przewodnicząca Rady zarządziła głosowanie w sprawie podjęcia ww. 
uchwały. 
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Wyniki: ZA: 18, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 
Wyniki imienne: Marek Basaj (ZA), Tomasz Jakuszek (ZA), Żaneta Koch (ZA), 
Mariusz Kociemba (ZA), Artur Konon (NIEOBECNI), Krzysztof Lewandowski (ZA), 
Andrzej Mieloszyński (ZA), Piotr Mulkowski (NIEOBECNI), Robert Piątek 
(NIEOBECNI), Barbara Ratajczak (ZA), Piotr Rojek (ZA), Katarzyna Sarnowska (ZA), 
Nina Stępa (ZA), Cezary Strzelec (ZA), Edward Szczepański (ZA), Martyna 
Wachowiak (ZA), Rafał Wachowiak (ZA), Lilianna Wąsik (ZA), Grzegorz 
Wiśniewski (ZA), Tomasz Wojna (ZA), Zdzisław Żeleźny (ZA) 
 
Uchwała Nr 575/ XLIX /2023 jednogłośnie została podjęta. 
(Uchwała Nr 575/ XLIX /2023 stanowi załącznik nr 24 do protokołu) 
 
 

o) w sprawie zmiany przebiegu ulicy Arachidowej we wsi Zbrudzewo. 
Naczelnik PSG, Donat Tomczak, zreferował projekt uchwały.  

 
Następnie Przewodnicząca Rady otworzyła dyskusję w tym punkcie 

posiedzenia. 
Dyskusji nie podjęto.  
 

Przewodniczący Komisji Wsi i Samorządu – Krzysztof Lewandowski 
poinformował, że projekt uchwały Komisja zaopiniowała pozytywnie. 

Przewodniczący Komisji Komunalnej i Rozwoju – Piotr Rojek 
poinformował, że projekt uchwały Komisja zaopiniowała pozytywnie 
 

Przewodnicząca Rady zarządziła głosowanie w sprawie podjęcia ww. 
uchwały. 
Wyniki: ZA: 18, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 
Wyniki imienne: Marek Basaj (ZA), Tomasz Jakuszek (ZA), Żaneta Koch (ZA), 
Mariusz Kociemba (ZA), Artur Konon (NIEOBECNI), Krzysztof Lewandowski (ZA), 
Andrzej Mieloszyński (ZA), Piotr Mulkowski (NIEOBECNI), Robert Piątek 
(NIEOBECNI), Barbara Ratajczak (ZA), Piotr Rojek (ZA), Katarzyna Sarnowska (ZA), 
Nina Stępa (ZA), Cezary Strzelec (ZA), Edward Szczepański (ZA), Martyna 
Wachowiak (ZA), Rafał Wachowiak (ZA), Lilianna Wąsik (ZA), Grzegorz 
Wiśniewski (ZA), Tomasz Wojna (ZA), Zdzisław Żeleźny (ZA) 
 
Uchwała Nr 576/ XLIX /2023 jednogłośnie została podjęta. 
(Uchwała Nr 576/ XLIX /2023 stanowi załącznik nr 25 do protokołu) 
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p) w sprawie wyrażenia zgody na dokonanie darowizny nieruchomości 
położonych w Śremie przy ul. Adama Mickiewicza na rzecz powiatu 
śremskiego. 

Naczelnik PSG, Donat Tomczak, zreferował projekt uchwały.  
 

Następnie Przewodnicząca Rady otworzyła dyskusję w tym punkcie 
posiedzenia. 
Dyskusji nie podjęto.  
 

Przewodniczący Komisji Komunalnej i Rozwoju – Piotr Rojek 
poinformował, że projekt uchwały Komisja zaopiniowała pozytywnie. 

Przewodnicząca Komisji Budżetowej – Barbara Ratajczak poinformowała, 
że projekt uchwały Komisja zaopiniowała pozytywnie. 
 

Przewodnicząca Rady zarządziła głosowanie w sprawie podjęcia ww. 
uchwały. 
Wyniki: ZA: 18, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 
Wyniki imienne: Marek Basaj (ZA), Tomasz Jakuszek (ZA), Żaneta Koch (ZA), 
Mariusz Kociemba (ZA), Artur Konon (NIEOBECNI), Krzysztof Lewandowski (ZA), 
Andrzej Mieloszyński (ZA), Piotr Mulkowski (NIEOBECNI), Robert Piątek 
(NIEOBECNI), Barbara Ratajczak (ZA), Piotr Rojek (ZA), Katarzyna Sarnowska (ZA), 
Nina Stępa (ZA), Cezary Strzelec (ZA), Edward Szczepański (ZA), Martyna 
Wachowiak (ZA), Rafał Wachowiak (ZA), Lilianna Wąsik (ZA), Grzegorz 
Wiśniewski (ZA), Tomasz Wojna (ZA), Zdzisław Żeleźny (ZA) 
 
Uchwała Nr 577/ XLIX /2023 jednogłośnie została podjęta. 
(Uchwała Nr 577/ XLIX /2023 stanowi załącznik nr 26 do protokołu) 
 
 

Przewodnicząca Rady zapytała Radnych o zgodą na wspólne omówienie 
projektów uchwał z podpunktu r) oraz s). 
Radni wyrazili zgodę.  
 

r) zmieniającego uchwałę w sprawie uchwały budżetowej gminy Śrem na 
2023 rok.  

s) zmieniającego uchwałę w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy 
Finansowej Gminy Śrem na lata 2023 – 2033. 

Skarbnik, Krzysztof Lewandowski, zreferował oba projekty uchwał.  
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Następnie Przewodnicząca Rady otworzyła dyskusję nad omówionymi 
projektami uchwał. 
W dyskusji głos zabrali: 
Radny Grzegorz Wiśniewski zapytał, o wydatki na kulturę fizyczną w kwocie 500 
tys. zł na zakup usług pozostałych, czego dokładnie to dotyczy? 
Skarbnik Krzysztof Lewandowski odpowiedział, że są to środki, by ostatnią 
płatności uregulować w roku bieżącym, a nie przesuwać ją na kolejny rok. 
Dyskusje zakończono. 
 

Przystąpiono do głosowania w sprawie podjęcia uchwały zmieniającej 
uchwałę w sprawie uchwały budżetowej gminy Śrem na 2023 rok 

Przewodnicząca Komisji Budżetowej – Barbara Ratajczak poinformowała, 
że projekt uchwały Komisja zaopiniowała pozytywnie. 
 
Wyniki: ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 4, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 
Wyniki imienne: Marek Basaj (WSTRZYMUJĘ SIĘ), Tomasz Jakuszek (ZA), Żaneta 
Koch (ZA), Mariusz Kociemba (ZA), Artur Konon (NIEOBECNI), Krzysztof 
Lewandowski (ZA), Andrzej Mieloszyński (ZA), Piotr Mulkowski (NIEOBECNI), 
Robert Piątek (NIEOBECNI), Barbara Ratajczak (ZA), Piotr Rojek (ZA), Katarzyna 
Sarnowska (ZA), Nina Stępa (ZA), Cezary Strzelec (WSTRZYMUJĘ SIĘ), Edward 
Szczepański (ZA), Martyna Wachowiak (ZA), Rafał Wachowiak (WSTRZYMUJĘ 
SIĘ), Lilianna Wąsik (ZA), Grzegorz Wiśniewski (WSTRZYMUJĘ SIĘ), Tomasz Wojna 
(ZA), Zdzisław Żeleźny (ZA) 
 
Uchwała Nr 578/ XLIX /2023 większością głosów „ZA” została podjęta. 
(Uchwała Nr 578/ XLIX /2023 stanowi załącznik nr 27 do protokołu) 
 
 

Przystąpiono do głosowanie w sprawie podjęcia uchwały zmieniającej 
uchwałę w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Śrem 
na lata 2023 – 2033. 

Przewodnicząca Komisji Budżetowej – Barbara Ratajczak poinformowała, 
że projekt uchwały Komisja zaopiniowała pozytywnie. 
 
Wyniki: ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 4, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 
Wyniki imienne: Marek Basaj (WSTRZYMUJĘ SIĘ), Tomasz Jakuszek (ZA), Żaneta 
Koch (ZA), Mariusz Kociemba (ZA), Artur Konon (NIEOBECNI), Krzysztof 
Lewandowski (ZA), Andrzej Mieloszyński (ZA), Piotr Mulkowski (NIEOBECNI), 
Robert Piątek (NIEOBECNI), Barbara Ratajczak (ZA), Piotr Rojek (ZA), Katarzyna 
Sarnowska (ZA), Nina Stępa (ZA), Cezary Strzelec (WSTRZYMUJĘ SIĘ), Edward 
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Szczepański (ZA), Martyna Wachowiak (ZA), Rafał Wachowiak (WSTRZYMUJĘ 
SIĘ), Lilianna Wąsik (ZA), Grzegorz Wiśniewski (WSTRZYMUJĘ SIĘ), Tomasz Wojna 
(ZA), Zdzisław Żeleźny (ZA) 
 
Uchwała Nr 579/ XLIX /2023 większością głosów „ZA” została podjęta. 
(Uchwała Nr 579/ XLIX /2023 stanowi załącznik nr 28 do protokołu) 
 
 

t) w sprawie ustalenia wykazu wydatków niewygasających 
Skarbnik, Krzysztof Lewandowski, zreferował projekt uchwały.  

 
Następnie Przewodnicząca Rady otworzyła dyskusję w tym punkcie 

posiedzenia. 
Dyskusji nie podjęto.  
 

Przewodnicząca Komisji Budżetowej – Barbara Ratajczak poinformowała, 
że projekt uchwały Komisja zaopiniowała pozytywnie. 
 

Przewodnicząca Rady zarządziła głosowanie w sprawie podjęcia ww. 
uchwały. 
Wyniki: ZA: 18, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 
Wyniki imienne: Marek Basaj (ZA), Tomasz Jakuszek (ZA), Żaneta Koch (ZA), 
Mariusz Kociemba (ZA), Artur Konon (NIEOBECNI), Krzysztof Lewandowski (ZA), 
Andrzej Mieloszyński (ZA), Piotr Mulkowski (NIEOBECNI), Robert Piątek 
(NIEOBECNI), Barbara Ratajczak (ZA), Piotr Rojek (ZA), Katarzyna Sarnowska (ZA), 
Nina Stępa (ZA), Cezary Strzelec (ZA), Edward Szczepański (ZA), Martyna 
Wachowiak (ZA), Rafał Wachowiak (ZA), Lilianna Wąsik (ZA), Grzegorz 
Wiśniewski (ZA), Tomasz Wojna (ZA), Zdzisław Żeleźny (ZA) 
 
Uchwała Nr 580/ XLIX /2023 jednogłośnie została podjęta. 
(Uchwała Nr 580/ XLIX /2023 stanowi załącznik nr 29 do protokołu) 
 
 

u) w sprawie obniżenia średniej ceny skupu żyta dla celu obliczania 
podatku rolnego. 

Skarbnik, Krzysztof Lewandowski, zreferował projekt uchwały.  
 

Następnie Przewodnicząca Rady otworzyła dyskusję w tym punkcie 
posiedzenia. 
Dyskusji nie podjęto.  
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Przewodnicząca Komisji Budżetowej – Barbara Ratajczak poinformowała, 

że projekt uchwały Komisja zaopiniowała pozytywnie. 
Przewodniczący Komisji Wsi i Samorządu – Krzysztof Lewandowski 

poinformowała, że Komisja zaopiniował projekt uchwały pozytywnie. 
 
Przewodnicząca Rady zarządziła głosowanie w sprawie podjęcia ww. uchwały. 
Wyniki: ZA: 18, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 
Wyniki imienne: Marek Basaj (ZA), Tomasz Jakuszek (ZA), Żaneta Koch (ZA), 
Mariusz Kociemba (ZA), Artur Konon (NIEOBECNI), Krzysztof Lewandowski (ZA), 
Andrzej Mieloszyński (ZA), Piotr Mulkowski (NIEOBECNI), Robert Piątek 
(NIEOBECNI), Barbara Ratajczak (ZA), Piotr Rojek (ZA), Katarzyna Sarnowska (ZA), 
Nina Stępa (ZA), Cezary Strzelec (ZA), Edward Szczepański (ZA), Martyna 
Wachowiak (ZA), Rafał Wachowiak (ZA), Lilianna Wąsik (ZA), Grzegorz 
Wiśniewski (ZA), Tomasz Wojna (ZA), Zdzisław Żeleźny (ZA) 
 
Uchwała Nr 581/ XLIX /2023 jednogłośnie została podjęta. 
(Uchwała Nr 581/ XLIX /2023 stanowi załącznik nr 30 do protokołu) 
 
 
Przewodnicząca Rady ogłosiła 10 min przerwy. 
 
 

w) w sprawie przyjęcia i realizacji „Planu Zrównoważonej Mobilności dla 
Metropolii Poznań do 2040 roku”. 

Burmistrz Adam Lewandowski, zreferował projekt uchwały.  
 

Następnie Przewodnicząca Rady otworzyła dyskusję w tym punkcie 
posiedzenia. 
Dyskusji nie podjęto.  
 

Przewodniczący Komisji Komunalnej i Rozwoju – Piotr Rojek 
poinformował, że projekt uchwały Komisja zaopiniowała pozytywnie. 
 

Przewodnicząca Rady zarządziła głosowanie w sprawie podjęcia ww. 
uchwały. 
Wyniki: ZA: 18, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 
Wyniki imienne: Marek Basaj (ZA), Tomasz Jakuszek (ZA), Żaneta Koch (ZA), 
Mariusz Kociemba (ZA), Artur Konon (NIEOBECNI), Krzysztof Lewandowski (ZA), 
Andrzej Mieloszyński (ZA), Piotr Mulkowski (NIEOBECNI), Robert Piątek 
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(NIEOBECNI), Barbara Ratajczak (ZA), Piotr Rojek (ZA), Katarzyna Sarnowska (ZA), 
Nina Stępa (ZA), Cezary Strzelec (ZA), Edward Szczepański (ZA), Martyna 
Wachowiak (ZA), Rafał Wachowiak (ZA), Lilianna Wąsik (ZA), Grzegorz 
Wiśniewski (ZA), Tomasz Wojna (ZA), Zdzisław Żeleźny (ZA) 
 
Uchwała Nr 582/ XLIX /2023 jednogłośnie została podjęta. 
(Uchwała Nr 582/ XLIX /2023 stanowi załącznik nr 31 do protokołu) 
 
 
Ad.5 Raport z realizacji „Programu ochrony środowiska dla gminy Śrem na lata 
2019-2022 z perspektywą na lata 2023 – 2026” w latach 2021-2022. (Raport 
stanowi załącznik nr 32 do protokołu) 

Raport Radni otrzymali wraz z innymi materiałami na sesję w związku 
z czym odstąpiono od jego referowania. 
 

Następnie Przewodnicząca Rady otworzyła dyskusję w tym punkcie 
posiedzenia. 
Dyskusji nie podjęto. 
 
 
Ad. 6 Sprawozdanie z realizacji zadań w zakresie objętym Uchwałą Nr 361/XLI/09 
Rady Miejskiej w Śremie z dnia 29 października 2009 r. w sprawie zasad 
gospodarowania nieruchomościami stanowiącymi własność gminy Śrem. 
(Sprawozdanie stanowi załącznik nr 33 do protokołu) 

Raport Radni otrzymali wraz z innymi materiałami na sesję w związku 
z czym odstąpiono od jego referowania. 
 

Następnie Przewodnicząca Rady otworzyła dyskusję w tym punkcie 
posiedzenia. 
W dyskusji głos zabrali: 
Radny Tomasz Jakuszek zapytał, jakie działania promocyjne podjęto w sprawie 
sprzedaży terenu przy ul. Kajetańczyka i jaki jest preferowany rodzaj działalności 
prowadzonej na tym terenie? 
Burmistrz Adam Lewandowski odpowiedział, że Radni przyjęli plan 
zagospodarowania przestrzennego dla tego terenu, który precyzyjnie określa, co 
na tej nieruchomości ma powstać, czyli handel i usługi. Jest to nieruchomość, 
która ma wszystkie drogi dojazdowe oraz pełną infrastrukturę kanalizacyjną, 
cyfrową i energetyczną. Założenie jest, aby ten teren tworzył zintegrowane 
centrum z istniejącymi obiektami tj. Bricomarche oraz Intermarche.  
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Radny Tomasz Jakuszek zapytał jeszcze, jaka jest promocja sprzedaży tego terenu 
i jaka jest kwota wyjściowa. 
Naczelnik PSG, Donat Tomczak odpowiedział, że teren ten jest dyskutowany i w 
procesie promocji od dłuższego czasu. Niedawno został objęty nowelizacją 
mpzp, aby zwiększyć jego atrakcyjność. Teren jest już objęty postępowaniem 
przetargowym, cenna przyjęta do I przetargu to ponad 15 mln zł. Poza 
tradycyjnymi ogłoszeniami w prasie, intrenecie informacja o sprzedaży jest 
również publikowana m.in. w Urzędzie Marszałkowskim. Ponadto oferty zostały 
rozesłane do kilkudziesięciu firm deweloperskich - niektóre z nich już wyraziły 
zainteresowanie badaniami geologicznymi. 
Dyskusje zakończono. 
 
 
Ad. 7 Zatwierdzenie planu pracy Rady i planu pracy/kontroli Komisji Rewizyjnej 
do końca kwietnia 2024 r. oraz przyjęcie planów pracy stałych Komisji Rady do 
końca kwietnia 2024 roku. 

Przewodnicząca Rady przedstawiła plan pracy Rady Miejskiej na 2024 rok. 
(Projekt planu pracy Rady na 2024 rok stanowi załącznik nr 34 do protokołu) 
 

Głosowanie w sprawie zatwierdziła planu pracy Rady Miejskiej w Śremie 
do końca kwietnia 2024 rok. 
wyniki: ZA: 18, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 
Wyniki imienne: Marek Basaj (ZA), Tomasz Jakuszek (ZA), Żaneta Koch (ZA), 
Mariusz Kociemba (ZA), Artur Konon (NIEOBECNI), Krzysztof Lewandowski (ZA), 
Andrzej Mieloszyński (ZA), Piotr Mulkowski (NIEOBECNI), Robert Piątek 
(NIEOBECNI), Barbara Ratajczak (ZA), Piotr Rojek (ZA), Katarzyna Sarnowska (ZA), 
Nina Stępa (ZA), Cezary Strzelec (ZA), Edward Szczepański (ZA), Martyna 
Wachowiak (ZA), Rafał Wachowiak (ZA), Lilianna Wąsik (ZA), Grzegorz 
Wiśniewski (ZA), Tomasz Wojna (ZA), Zdzisław Żeleźny (ZA) 
Plan pracy Rady do końca kwietnia 2024 r został jednogłośnie zatwierdzony. 
 

Następnie Rada przystąpiła do zatwierdzenia planu pracy/kontroli Komisji 
Rewizyjnej do końca kwietnia 2024 roku.  
(Projekt planu pracy Komisji Rewizyjnej na 2024 rok stanowi załącznik nr 35 do 
protokołu) 
 

Głosowanie w sprawie zatwierdzenia planu pracy/kontroli Komisji 
Rewizyjnej do końca kwietnia 2024 roku  
wyniki: ZA: 18, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 
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Wyniki imienne: Marek Basaj (ZA), Tomasz Jakuszek (ZA), Żaneta Koch (ZA), 
Mariusz Kociemba (ZA), Artur Konon (NIEOBECNI), Krzysztof Lewandowski (ZA), 
Andrzej Mieloszyński (ZA), Piotr Mulkowski (NIEOBECNI), Robert Piątek 
(NIEOBECNI), Barbara Ratajczak (ZA), Piotr Rojek (ZA), Katarzyna Sarnowska (ZA), 
Nina Stępa (ZA), Cezary Strzelec (ZA), Edward Szczepański (ZA), Martyna 
Wachowiak (ZA), Rafał Wachowiak (ZA), Lilianna Wąsik (ZA), Grzegorz 
Wiśniewski (ZA), Tomasz Wojna (ZA), Zdzisław Żeleźny (ZA) 
Plan pracy/kontroli Komisji Rewizyjnej do końca kwietnia 2024 r został 
jednogłośnie zatwierdzony. 
 

Plany pracy stałych Komisji Rady do końca kwietnia 2024 roku zostały 
przedłożone Radzie. (Plany stanowią załącznik nr 36 do protokołu) 
 
  
Ad. 8. Sprawozdanie Burmistrza z działalności w okresie międzysesyjnym. 
(Sprawozdanie stanowi załącznik nr 37 do protokołu) 

Sprawozdanie radni otrzymali wraz z innymi materiałami na sesję w 
związku z czym odstąpiono od jego referowania. 
 

Następnie Przewodnicząca Rady otworzyła dyskusję w tym punkcie 
posiedzenia. 
Dyskusji nie podjęto. 
 
 
Ad. 9. Interpelacje i zapytania radnych, wolne głosy. 
 

Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej – Żaneta Koch przedstawiła protokół z 
kontroli przeprowadzonej przez Komisję Rewizyjną w dniu 3 listopada 2023 r. w 
Urzędzie Miejskim w Śremie w zakresie realizacji funduszu sołeckiego na 
podstawie 3 wybranych sołectw (Mechlin, Dalewo, Mórka) – nie stwierdzono 
nieprawidłowości; 
(Protokół z kontroli stanowi załącznik nr 38 do protokołu) 
 

Następnie Przewodnicząca Rady otworzyła dyskusję w tym punkcie 
posiedzenia. 
Radny Grzegorz Wiśniewski przekazał, że ma prośbę od kilku mieszkańców 
(którzy mają wykupione roczne karnety), by w związku z awarią saun w Śremskim 
Sporcie była możliwość wydłużenia okresu ważności tych karnetów. 
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Burmistrz Adam Lewandowski odpowiedział, że pewnie będzie taka możliwości. 
Poprosił Radnego Krzysztofa Lewandowskiego, by wypowiedział się w tym 
temacie. 
Radny Krzysztof Lewandowski poinformował, że w Śremskim Sporcie nie ma 
karnetów rocznych, a wyłącznie karnety miesięczne. Karnety miesięczne 
posiadają wiele opcji, najdroższe są karnety Platinum, które kosztują 250 zł. 
Osoby najczęściej kupują ten rodzaj karnetu, gdyż opłaca się bardziej niż 
wykupowanie pojedynczych wejść do strefy saun. Kupując karnety mieszkańcy 
zostali poinformowani o tym, iż od momentu, gdy strefa saun jest nie czynna, 
Śremski Sport nie będzie w żaden sposób gratyfikował zakupu tych karnetów. 
Jednakże osoby, które zakupiły karnety w okresie, gdy sauny powinny działać, a 
uległy zepsuciu, otrzymały rabat 50%.  Dodał, że jest zaskoczony, iż, mieszkańcy 
kontaktują się z Radnym Wiśniewskim w tej kwestii i proszą o interwencję w tej 
sprawie, a nie uzyskują informacji w Śremskim Sporcie. 
Radny Grzegorz Wiśniewski dodał, że możliwe, że się pomylił i chodzi o karnet 
Platinum. Osoby informowały Go również, że w kasie otrzymywały informację, 
że mogą złożyć skargę lub zażalenie, dlatego przekazał im, że mają tego nie robić, 
a on poruszy tą sprawę na najbliższej sesji. 
Radny Krzysztof Lewandowski stwierdził, że nie możliwe, żeby koleżanki z kasy 
udzielały takiej informacji, ponieważ w firmie nie funkcjonuje taka forma jak 
skarga lub zażalenie ewentualnie jest możliwość złożenia reklamacji.  
Radny Tomasz Jakuszek zapytał, czy w związku z tym, że kończy się rok 
budżetowy, gmina przewiduje jakieś działania, by usunąć dziury, które pojawiają 
się na ul. Piłsudzkiego w kierunku III mostu? 
Burmistrz Adam Lewandowski odpowiedział, że pogoda jest aktualnie bardzo 
zmienna, z dużego minusa przechodzi w +8, co negatywnie wpływa na wiele 
rzeczy, ale sytuacja jest na bieżąco monitorowana. Na ewentualnie naprawy SĄ 
środki z rezerwy budżetowej. Dodał, aby Radny złożył prośbę na piśmie, wtedy 
zostanie rozpatrzona. 
Dyskusję zakończono. 
 

Następnie Przewodnicząca Rady, Katarzyna Sarnowska poinformowała, że 
do Rady Miejskiej wpłynęła następująca korespondencja:  

1) Protokół z posiedzenia Rady Seniora; 
2) Pismo z Urzędu Skarbowego w Gostyniu dot. analizy oświadczenia 

majątkowego pracownika urzędu – nie stwierdzono nieprawidłowości; 
3) Pismo Naczelnika Urzędu Skarbowego Poznań-Wilda dot. analizy 

oświadczenia majątkowego pracownika urzędu – nie stwierdzono 
nieprawidłowości; 
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4) Wezwanie do usunięcia naruszenia prawa dot. uchwały Nr 
170/XVII/2016 w przedmiocie miejscowego planu zagospodarowania 
przestrzennego w rejonie obwodnicy na terenie miasta Śrem; 

5) Pismo od osoby fizycznej, mieszkańca Jarocina, w sprawie dotyczącej 
majątku publicznego w gminie w sprawie wyceny wartości rynkowej 
udziałów Spółki Wielkopolskie Centrum Recyklingu Sp. z o.o. w 
Jarocinie z siedzibą w Witaszyczkach; 

6) Apel Rady Miejskiej w Śmiglu dotyczący podjęcia tożsamej uchwały w 
sprawie apelu zmiany uchwały Sejmiku Województwa Wielkopolskiego 
w sprawie wprowadzenia na obszarze województwa wielkopolskiego 
ograniczeń lub zakazów ograniczeń w zakresie eksploatacji instalacji, w 
której następuje spalenie paliw; 

7) Zarządzenia Wojewody Wielkopolskiego w sprawie ustalenia liczby 
radnych wybieranych do Rad Gmin i Rad Powiatów w województwie 
wielkopolskim oraz do Sejmiku Województwa Wielkopolskiego. 
Dodała, że Komisarz Wyborczy prosi, aby Rada w ciągu 5 dni wydała 
ocenę na temat tego dokumentu – pismo wpłynęło do Biura Rady w dn. 
12.12.2023 r. Następnie Przewodnicząca poprosiła, aby Pani Sekretarz 
przybliżyła Radnym przedmiotową sprawę. 
Sekretarz Gminy Hanna Brukarczyk poinformowała, że w ostatnim 
czasie wpłynęło kilka pism Komisarza Wyborczego. Pierwsze określało 
liczbę Radnych, która w przypadku gminy Śrem jest niezmienna – 21 
Radnych. Natomiast w dn. 11.12.2023 r. wpłynęły dwa kolejne pisma w 
zakresie konsultacji okręgów wyborczych. Chodzi o wypowiedzenie się 
radnych w zakresie okręgów wyborczych do powiatu i o 
wypowiedzenie się Burmistrza w zakresie okręgów wyborczych w 
gminie Śrem. Propozycja Komisarza jest taka, iż na terenach wiejskich 
będzie wybieranych 7 radnych, pozostałe dwa obwody trzeba podzielić 
na podobne ilościowo okręgi, w których wybiera się od 5 do 8 radnych. 
W związku z powyższym trzeba wszystko szczegółowo przeanalizować 
i wyliczyć, aby nie zaistniała sytuacje, że jeden obwód będzie zawierał 
2 okręgi. Natomiast jeżeli chodzi o powiat, to normy 
przedstawicielstwa również się zmieniły i wskazują na to, że okręg 
gminy Śrem zostanie połączony z okręgiem gminy Brodnica. Przekazała, 
że trzeba bardzo dokładnie i na spokojnie przeanalizować pismo oraz 
przepisy prawa. Termin wyznaczony przez Komisarza jest bardzo krótki 
i wręcz niemożliwy, aby Rada mogła go dotrzymać. W związku z 
powyższym trzeba wnieść do Komisarza o wydłużenie terminu na 
zaopiniowanie przedstawionych propozycji.  
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Burmistrz dodał, że nie może być tak, iż przed samym Bożym 
Narodzeniem Komisarz narzuca zarówno Radzie Miejskiej, jak i 
Burmistrzowi takie sytuacje. Ustawa na pewno nie została podjęta 5 dni 
temu tylko wiele wcześniej i była możliwość poinformowania o takich 
sytuacjach z wyprzedzeniem. Dodał, że zamierza wystąpić o wydłużenie 
terminu i to samo proponuje Radzie. 
Przewodnicząca poinformowała, że również ma zamiar, by wystąpić o 
wydłużenie terminu, jeżeli Radni się zgadzają. 
Radni wyrazi zgodę by Przewodnicząca wystąpiła o wydłużenie 
terminu. 

Z dokumentami można zapoznać się w Zespole Obsługi Rady. 
 
 

Przewodnicząca Rady przekazała, że po raz ostatni na dzisiejszej sesji jest 
Pani Zosia – Pracownik Biura Rady, która przechodzi na emeryturę. Radni 
podziękowali p. Zosi za długoletnią współpracę wręczając bukiet kwiatów. 
 
 
Ad. 10. Zamknięcie sesji. 

Przewodnicząca Rady - Katarzyna Sarnowska stwierdziła, iż porządek XLIX 
sesji Rady Miejskiej w Śremie został wyczerpany i zamknęła obrady sesji o godz. 
13:40 dziękując wszystkim za przybycie. 
 
 
 
          Przewodniczyła: 
       Przewodnicząca Rady Miejskiej 
            /-/  Katarzyna Sarnowska 
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Załączniki: 
1. Lista obecności Radnych na XLIX sesji Rady Miejskiej w Śremie. 
2. Zawiadomienia o sesji XLIX sesji Rady Miejskiej w Śremie. 
3. Autopoprawki do uchwały Nr 562/XLIX/2023 
4. Opinia RIO o WPF. 
5. Uchwałę Nr 562/XLIX/2023 z dnia 12.12.2023 r. w sprawie uchwalenia 

Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Śrem na lata 2024 – 2035. 
6. Opinia RIO o budżecie wraz z uwagą. 
7. Opinia RIO o deficycie. 
8. Stanowisko Burmistrza w sprawie opinii RIO. 
9. Autopoprawki do uchwały Nr 563/XLIX/2023. 
10. Uchwałę Nr 563/XLIX/2023 z dnia 12.12.2023 r. w sprawie uchwały 

budżetowej gminy Śrem na 2024 rok. 
11. Uchwałę Nr 564/XLIX/2023 z dnia 12.12.2023 r. zmieniającą uchwałę 

w sprawie określenia szczegółowych warunków przyznawania 
i odpłatności za usługi opiekuńcze i specjalistyczne usługi opiekuńcze 
z wyłączeniem specjalistycznych usług opiekuńczych dla osób 
z zaburzeniami psychicznymi oraz szczegółowych warunków częściowego 
lub całkowitego zwolnienia od opłat, jak również trybu ich pobierania. 

12. Uchwałę Nr 565/XLIX/2023 z dnia 12.12.2023 r. w sprawie zasad zwrotu 
wydatków w zakresie dożywiania w formie posiłku albo świadczenia 
rzeczowego w postaci produktów żywnościowych dla osób objętych 
wieloletnim rządowym programem „Posiłek w szkole i w domu” na lata 
2024-2028. 

13. Autopoprawki do uchwały Nr 562/XLIX/2023 oraz uchwały 
Nr 563/XLIX/2023. 

14. Uchwałę Nr 566/XLIX/2023 z dnia 12.12.2023 r. w sprawie podwyższenia 
kryterium dochodowego uprawniającego do przyznania nieodpłatnie 
pomocy w zakresie dożywiania w formie świadczenia pieniężnego 
na zakup posiłku lub żywności dla osób objętych wieloletnim rządowym 
programem „Posiłek w szkole i w domu” na lata 2024-2028. 

15. Uchwałę Nr 567/XLIX/2023 z dnia 12.12.2023 r. w sprawie ustanowienia 
wieloletniego gminnego programu osłonowego w zakresie udzielenia 
pomocy w formie posiłku dla dzieci i młodzieży w ramach wieloletniego 
rządowego programu „Posiłek w szkole i w domu” na lata 2024-2028. 

16. Uchwałę Nr 568/XLIX/2023 z dnia 12.12.2023 r. w sprawie miejscowego 
planu zagospodarowania przestrzennego obszaru „Góra – północ”. 

17. Uchwałę Nr 569/XLIX/2023 z dnia 12.12.2023 r. w sprawie miejscowego 
planu zagospodarowania przestrzennego w obrębach: Dąbrowa, Binkowo, 
Ostrowo, Pełczyn, Mórka i Śrem. 
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18. Autopoprawki do uchwały Nr 570/XLIX/2023. 
19. Uchwałę Nr 570/XLIX/2023 z dnia 12.12.2023 r. w sprawie miejscowego 

planu zagospodarowania przestrzennego terenu pod prowadzenie 
działalności komunalnej w Śremie. 

20. Uchwałę Nr 571/XLIX/2023 z dnia 12.12.2023 r. zmieniającą uchwałę 
w sprawie miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego 
południowej części wsi Psarskie. 

21. Uchwałę Nr 572/XLIX/2023 z dnia 12.12.2023 r. w sprawie zniesienia 
ochrony z trzech drzew wchodzących w skład pomnika przyrody „Aleja 
platanowa w Psarskiem”. 

22. Uchwałę Nr 573/XLIX/2023 z dnia 12.12.2023 r. w sprawie „Programu 
ochrony środowiska dla gminy Śrem na lata 2023-2026 z perspektywą 
do roku 2030”. 

23. Uchwałę Nr 574/XLIX/2023 z dnia 12.12.2023 r. w sprawie nadania nazwy 
ulicy Nagietkowej we wsi Zbrudzewo. 

24. Uchwałę Nr 575/XLIX/2023 z dnia 12.12.2023 r. w sprawie nadania nazwy 
ulicy Szafranowej we wsi Zbrudzewo. 

25. Uchwałę Nr 576/XLIX/2023 z dnia 12.12.2023 r. w sprawie zmiany 
przebiegu ulicy Arachidowej we wsi Zbrudzewo. 

26. Uchwałę Nr 577/XLIX/2023 z dnia 12.12.2023 r. w sprawie wyrażenia 
zgody na dokonanie darowizny nieruchomości położonych w Śremie 
przy ul. Adama Mickiewicza na rzecz powiatu śremskiego. 

27. Uchwałę Nr 578/XLIX/2023 z dnia 12.12.2023 r. zmieniającą uchwałę 
w sprawie uchwały budżetowej gminy Śrem na 2023 rok. 

28. Uchwałę Nr 579/XLIX/2023 z dnia 12.12.2023 r. zmieniającą uchwałę 
w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Śrem 
na lata 2023 – 2033. 

29. Uchwałę Nr 580/XLIX/2023 z dnia 12.12.2023 r. w sprawie ustalenia 
wykazu wydatków niewygasających. 

30. Uchwałę Nr 581/XLIX/2023 z dnia 12.12.2023 r. w sprawie obniżenia 
średniej ceny skupu żyta dla celu obliczania podatku rolnego. 

31. Uchwałę Nr 582/XLIX/2023 z dnia 12.12.2023 r. w sprawie przyjęcia 
i realizacji „Planu Zrównoważonej Mobilności dla Metropolii Poznań 
do 2040 roku”. 

32. Raport z realizacji „Programu ochrony środowiska dla gminy Śrem na lata 
2019-2022 z perspektywą na lata 2023 – 2026” w latach 2021-2022. 

33. Sprawozdanie z realizacji zadań w zakresie objętym Uchwałą 
Nr 361/XLI/09 Rady Miejskiej w Śremie z dnia 29 października 2009 r. 
w sprawie zasad gospodarowania nieruchomościami stanowiącymi 
własność gminy Śrem. 
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34. Projekt planu pracy Rady do końca kwietnia 2024 r. 
35. Projekt planu pracy Komisji Rewizyjnej do końca kwietnia 2024 r.  
36. Plany pracy stałych Komisji Rady. 
37. Sprawozdanie Burmistrza z działalności w okresie międzysesyjnym. 
38. Protokół z kontroli przeprowadzonej przez Komisję Rewizyjną w dniu 

3 listopada 2023 r. 
 
 
 
Protokołowała: 
Marta Matuszewska 


